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Protokół   nr  XXXV / 2017  
 

z sesji Rady Gminy Zblewo odbytej dnia  22 marca  2017r.  
 
 

Lista obecności Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu. Ponadto udział w Sesji wzięli : Wójt 

Gminy Artur Herold, Sekretarz Gminy Daniel Szpręga, Skarbnik Gminy Hanna Puttkammer,  

kierownicy referatów oraz jednostek organizacyjnych gminy oraz zaproszeni goście. Lista obecności 

zaproszonych gości w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Zblewie. Rozpoczęła się o  godz.16.02 

Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy p. Leszek Burczyk. 

Porządek obrad:  
1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji oraz stwierdzenie prawomocności, 

b) zatwierdzenie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z sesji odbytej dnia 24 lutego br.  

2. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesjach  w dniach 30 stycznia, 8 i 24 

lutego  br. oraz z działalności w okresie międzysesyjnym. 

3. Interpelacje i wnioski Radnych.  

4. Ocena pracy Gminnego Ośrodka Kultury, bibliotek, działu promocji i wykorzystania obiektów 

sportowych – przestawienie stanowisk Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

5. Ocena stanu infrastruktury drogowej oraz organizacji ruchu na terenie gminy – przestawienie 

stanowisk Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

6. Ocena wykonania zadań Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – przestawienie stanowisk 

Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

7. Podjęcie  uchwały w sprawie  zatwierdzenia taryfy zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzenia ścieków na terenie gminy Zblewo -  poprzedzone stanowiskami 

Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

8. Podjęcie uchwały  w sprawie ustalenia ceny za nieczystości płynne dostarczane samochodami 

asenizacyjnymi do oczyszczalni ścieków w Zblewie -  poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Zakładu Komunalnego Gminy 

Zblewo -  poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
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b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego -  poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów w postępowaniu rekrutacyjnym na wolne 

miejsca do publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Zblewo -  

poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji obowiązujących na drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego na wolne miejsca do publicznych przedszkoli -  poprzedzone 

stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 

2018 funduszu sołeckiego -  poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017r. -  poprzedzone stanowiskami 

Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017 – 2027 -  

poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki -  poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu -  poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego 

(chodnik Karolewo) -  poprzedzone stanowiskami Komisji: 



3 
 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego 

(chodnik Semlin) -  poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Zblewo -  poprzedzone stanowiskami 

Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej na dofinansowanie 

prac związanych z modernizacją źródeł energii cieplnej w ramach konkursu „ Czyste powietrze 

Pomorza – edycja 2017” -  poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia.  

22. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z 

opłat,  jak również trybu ich pobierania -  poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

23. Rozpatrzenie  skargi na kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zblewie -  

poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia.  

24. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych. 

25. Wolne wnioski i zakończenie. 

 

Ad.1 

Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk otworzył XXXV Sesję  Rady Gminy Zblewo. Powitał 

Panie  i Panów Radnych, Pana Wójta,  Pana Sekretarza, Panią Skarbnik, dyrektorów szkół, Panią 

dyrektor przedszkola,  kierownika Centrum Usług Wspólnych, kierownika Zakładu Komunalnego, 

dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Panią kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej, Panią  kierownik 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej,  kierowników komórek gminnych, Panie i Panów sołtysów, 

Pana mecenasa. Również bardzo serdeczne Przewodniczący Rady Gminy powitał  Panie bibliotekarki 

z biblioteki gminnej i bibliotek filialnych oraz pracowników Gminnego Ośrodka Kultury.  Stwierdził, że w 

sesji udział bierze 15 Radnych, a więc sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Radni otrzymali porządek obrad dzisiejszej  sesji i 

zapytał, czy do porządku  sesji są uwagi lub wnioski. Radni uwag nie zgłosili i przyjęły go 

jednogłośnie.  

Za przyjęciem protokołu z sesji odbytej dnia 24 lutego 2017r. głosowali wszyscy Radni. 
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Ad.2  

Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesjach w dniach 30 stycznia, 8 i 24 lutego 

br. oraz z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Informacja w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Radni w/w informację otrzymali i  nie mieli do niej żadnych  pytań. 

 

Ad.3 

Interpelacje i wnioski Radnych.  

Radna p.S. Cherek zgłosiła wniosek o  rozważenie możliwości  wybudowania budynku socjalnego z 

mieszkaniami rotacyjnymi oraz o rozważenie możliwości  rozbudowania Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Kleszczewie. 

Radny p.K.Niemczyk odnośnie budynku socjalnego zaproponował, aby może zwrócić się do PKP o 

przejęcie domu kolejowego w Pinczynie, gdyż jest tam pięć mieszkań. Są tam  dwa mieszkania 

trzypokojowe, a mieszka w nich jedna osoba i może to będzie rozwiązaniem. Radny  zauważył 

również, że „ Mostek Miłości” który jest w Zblewie powinien być usytuowany nad rzeczką, a nie na 

trawniku. 

Radny p.M.Miksza zapytał, kiedy będą usunięte zapadliny na chodniku przy ul. Głównej w Pinczynie 

od p.Piłat do p.Warsińskich? 

p.R.Wachowiak odpowiedział, że p.Oerlich obiecał,  że naprawi ten  chodnik w ramach gwarancji. 

Radny p.R.Rambowski zapytał od kogo i za ile został zakupiony samochód dla brygady sprzątającej? 

Radny p.J. Czubek poprosił o naprawienie zapadliny  powstałej na chodniku na końcówce  

ul.Kociewskiej, koło p. Brzezińskiej. 

Radny p.S. Fojut poprosił o udzielenie odpowiedzi ilu transportowców, w związku z obniżeniem 

podatków, przeszło do naszej gminy  i czy  wrócił ten przedsiębiorca pod którego to było robione? 

Zapytał również kto opiekuje się powstałą siłownią i jakie otrzymuje wynagrodzenie. 

Wójt Gminy odnośnie „Mostku Miłości” wyjaśnił, że docelowo będzie on w parku łączącym starą część 

Zblewa z osiedlem. Takie są plany. Mostkiem  zajmuje się p.Magda Apostołowicz. Ona dba o 

wizerunek gminy. Wniosek dotyczący mieszkań socjalnych to  jest trafna uwaga, bo nie mamy takich 

mieszkań dla rodzin wielodzietnych. W przyszłości możemy to zrobić, pracujemy nad tym. Będzie u 

nas wizja lokalna powykonawcza, żeby ustalić gdzie i jakie są ubytki w chodnikach. O tym chodniku ja 

już mówiłem bardzo dawno i daję czas do 15 kwietnia na jego naprawienie. Odnośnie obniżenia 

podatku to ja rozmawiałem z p.Talaśką, że chce się przenieść. Z tego co wiem, nie dokonał jeszcze 

tego, ale było słowo honoru i nie daruję tego i będę próbował rozmawiać z panem Talaśka. O 

samochodzie dla pracowników zawsze mówiliśmy. Jest to kwestia próbna, samochód jest od 

p.Dróżkowskiego. Mamy 47.000zł i takie auto musi być, bo jest potrzebne.  Odnośnie siłowni to jestem 

pod wrażeniem ilości osób z niej korzystających. W ciągu dnia przychodzi tam 40-50 osób. Jest dwóch 

koordynatorów i pisemnie mogę poinformować ile wynosi ich wynagrodzenie. 

Radny p.K.Niemczyk przypomniał, że tam nie chodziło tylko o p.Talaśkę, ale o inną firmę ze 

Starogardu, która chciała do nas przejść.  

Wójt Gminy dodał, że nikt nowy nie doszedł.  

Przewodniczący Rady Gminy  stwierdził, że przydałaby się diagnoza w zakresie tego ile u nas stoi 

autobusów, busów, gdyż można by było porozmawiać z ich właścicielami.  

 

Ad.4  

Ocena pracy Gminnego Ośrodka Kultury, bibliotek, działu promocji i wykorzystania obiektów 

sportowych. 

Informacje na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 
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Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za pozytywną oceną pracy Gminnego Ośrodka Kultury, bibliotek, działu promocji i wykorzystania 

obiektów sportowych głosowali wszyscy Radni. 

W podziękowaniu za wysoko ocenioną przez Radę Gminy  pracę osób zatrudnianych w Gminnym 

Ośrodku Kultury, bibliotekach, dziale promocji Przewodniczący Rady Gminy wręczył pracownikom 

tych jednostek kwiaty. Kwiaty otrzymały Panie: Aneta Osowska, Agnieszka Galicka – Wrzałka, Joanna 

Kuchta, Katarzyna Sulejewska, Emilia Bielska, Teresa Sturmowska, Mariola Di Giusto, Małgorzata 

Kajut, Bożena Trawicka, Justyna  Machnikowska, Sylwia Zapotoczna, Magdalena Apostołowicz. 

Po wręczeniu kwiatów  Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę w obradach. Przerwa trwała od 

godz. 16.28 do godz. 16.40. 

Ad.5 

Ocena stanu infrastruktury drogowej oraz organizacji ruchu na terenie gminy. 

Informacja na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Radny p.S. Fojut poinformował, że mamy w budżecie przeznaczone  30.000zł na ewidencję dróg  na 

zakup komputerów  i czemu to  ma służyć? 

Pan Sekretarz odpowiedział, że dwa lata temu było spotkanie w sprawie ewidencji dróg  i przypomnę, 

że  wówczas była pełna aprobata aby to oprogramowanie kupić. To oprogramowanie daje nam od 

razu przeglądy dróg, karty dróg i mostów i wszystkiego co w gminie jest. Tych środków nam zawsze 

brakowało, ale w tym roku chcemy to rozpocząć. To nie będzie ewidencja dróg całej gminy, bo nie uda 

się tego objąć za te pieniądze. Gminy dookoła nas robią taką ewidencję. My w tej chwili  n ie mamy w 

Urzędzie ewidencji dróg, a powinniśmy mieć. Dlatego rozpoczynamy, jeżeli oczywiście Państwo  się  

zgodzą od tego programu, który będziemy rozbudowywać co roku tak, żeby wszystkie drogi objąć.  

Sam program, możemy zrobić jeszcze raz prezentację, jest bardzo pożyteczny dla nas i daje nam to 

co jest rzeczywiście w naszej gminie. Można wydrukować sobie kartę drogi i wszystko się o niej 

dowiedzieć z tego programu. Jeżeli przyjedzie kontrola to mamy ewidencję. 

Radny p.S. Fojut wtrącił, że to chyba dla kontroli jest kupowane. 

Pan Sekretarz dodał, że dla nas też, bo jak utwardzamy jakikolwiek  odcinek to wprowadzamy na 

bieżąco dane i wiemy ile mamy rzeczywiście dróg utwardzonych, dróg gruntowych, wewnętrznych, 

wiemy wszystko.  

Radny p.K.Jankowski zapytał, czy to będzie udostępnione w internecie? 

Radny p.J. Sekretarz odpowiedział, że zastanowimy się ponieważ planujemy, żeby na dwóch 

stanowiskach były wykupione licencje.  

Radny p.R.Rambowski zapytał, czy to jest też prostowanie dróg? 

Pan Sekretarz odpowiedział, że odbywa to się tak, że przyjeżdża firma która ma auto i kilkanaście 

kamer na dachu, przejeżdża przez te drogi wskazane w pierwszej kolejności do zaewidencjonowania i 

to oprogramowanie będzie nam też pokazywało, czy dana droga czy  chodnik jest w działce naszej, 

czy u sąsiada, czy sąsiad jest w naszym pasie drogowym, pokazuje nam pionowe znaki, oświetlenie. 

Chodzi o drogi  gminne, publiczne. Na pierwszy rzut nie obejmiemy dróg wewnętrznych, bo takie też 

są.   

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że my kupujemy oprogramowanie, a oprócz tego będziemy 

musieli kupić usługę tego pojazdu, który przyjedzie. 

Pan Sekretarz  wyjaśnił że nie, bo to jest w tym plus szkolenie pracowników.  Ta kwota jest na 

zaewidencjonowanie części dróg w gminie Zblewo – I etap. Będziemy dążyć do tego, aby 

zaewidencjonować wszystko, co jest na terenie gminy. Przypomnę,  że jak była komisja ds. 
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oświetlenia i dróg to myśmy pracowali na mapach papierowych, zaznaczając  różne kategorie dróg 

pisakami. 

Przewodniczący Rady Gminy zauważył, że Pan Sekretarz powiedział, że ewidencji dróg w naszej 

gminie nie ma. 

Pan Sekretarz stwierdził, że tak można powiedzieć.  

Radny p.S. Fojut wtrącił, że papierowa chyba jest z tego co Pan Sekretarz mówi. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że w komisji ds. dróg pracowaliśmy nad tym i wiemy ile dróg jest, natomiast 

nie mamy tego w ewidencji komputerowej.  

Radny p.M.Miksza poinformował, że jest to bardzo dobre rozwiązanie techniczne, bo można wiele 

rzeczy od razu zobaczyć, sprawdzić, zwymiarować.   

Pan Sekretarz dodał, że będziemy wprowadzali na bieżąco po odbiorze końcowym, że mamy  

utwardzone drogi czy asfaltem, czy kostką, czy płytami.  

Radny p.K.Niemczyk poinformował, że to powinno być w naszej ewidencji, bo p.Marek nam 

przygotowuje za każdym razem na Komisję Rewizyjną  te dokumenty i mamy ewidencję ile jest 

poszczególnych dróg. Czy  nam jest potrzebne wydawanie teraz 30 tyś. i za chwilę kolejnych 

pieniędzy na zaewidencjonowanie tego, bo nie wiemy ile cała ewidencja będzie kosztowała? 

Radny p.R.Skrzypczak  odnośnie pierwszego etapu zapytał jaka to jest część? 

Pan Sekretarz odpowiedział, że około 300zł  kosztuje kilometr.  Jak Państwo zaakceptujecie to wtedy 

będziemy wybierać np. Pinczyn i Zblewo w pierwszej kolejności. 

Za przyjęciem oceny stanu infrastruktury drogowej oraz organizacji ruchu na terenie gminy głosowało 

14 Radnych i 1 Radny wstrzymał się od głosu. 

 

Ad. 6 

Ocena wykonania zadań Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Informacja na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował,  że  to jest ogrom zadań jakimi zajmuje się Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej. Znaczna część budżetu  jest przeznaczana na te sprawy. Tam jest 

bardzo dużo form, sposobów wsparcia  

Za pozytywną oceną wykonywania zadań przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Zblewie 

głosowali wszyscy Radni. 

 

Ad.7 

Podjęcie  uchwały w sprawie  zatwierdzenia taryfy zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzenia ścieków na terenie gminy Zblewo. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady  Gminy poinformował, że taryfy zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzenia ścieków pozostają na dotychczasowym poziomie. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXXV/250/17 w sprawie  zatwierdzenia taryfy zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzenia ścieków na terenie gminy Zblewo w załączeniu do niniejszego protokołu.   
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Ad.8 

Podjęcie uchwały  w sprawie ustalenia ceny za nieczystości płynne dostarczane samochodami 

asenizacyjnymi do oczyszczalni ścieków w Zblewie. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Radny p.J. Czubek zapytał, skąd się wzięła taka różnica w cenie? 

Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że różnica wynika z tego, że o różnej  gęstości ścieki są 

dostarczane i trudniej je oczyścić. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXXV/251/17 w sprawie ustalenia ceny za nieczystości płynne dostarczane samochodami 

asenizacyjnymi do oczyszczalni ścieków w Zblewie w załączeniu do  niniejszego protokołu. 

 

Ad.9 

Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Zakładu Komunalnego Gminy Zblewo. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za przyjęciem wniosku Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów do  projektu uchwały, aby 

dopisać w  pkt. 9  słowo „ parkingów” głosowali wszyscy Radni. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXXV/252/17 w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Zakładu Komunalnego Gminy 

Zblewo w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.10. 

Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXXV/253/17 w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.11 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów w postępowaniu rekrutacyjnym na wolne miejsca do 

publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Zblewo. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
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Uchwała Nr XXXV/254/17 w sprawie ustalenia kryteriów w postępowaniu rekrutacyjnym na wolne 

miejsca do publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Zblewo w załączeniu do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad.12 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji obowiązujących na drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego na wolne miejsca do publicznych przedszkoli. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXXV/255/17 w sprawie określenia kryteriów rekrutacji obowiązujących na drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego na wolne miejsca do publicznych przedszkoli w załączeniu do 

niniejszego protokołu.  

 

Ad.13  

Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 2018 

funduszu sołeckiego. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXXV/256/17 w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 

2018 funduszu sołeckiego w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.14 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017r.  

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Pani  Skarbnik zgłosiła autopoprawkę do projektu budżetu wyjaśniając, że w związku  z tym, że 

Ministerstwo Finansów ogłosiło ostateczne kwoty subwencji, do końca marca musimy to uchwalić, 

została nam zmniejszona subwencja oświatowa o 164.722zł i udziały gmin w podatku dochodowym od 

osób fizycznych  też zostały zmniejszone o 2.469zł i Wójt proponuje aby zmniejszyć te dochody 

poprzez zwiększenie dotacji na przedszkola  o tę kwotę. Takie zmiany planuje się zrobić w 

dochodach, nie będzie to rzutowało na wydatki. Kolejna zmiana to w budżecie mamy zadanie 

„ Zagospodarowanie przestrzeni publicznej w Zblewie  poprzez  budowę parku rekreacyjno- 

sportowego” i żeby te nazwę zamienić  na „ Zagospodarowanie przestrzeni publicznej w Zblewie”. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kiedy przyszło to pismo? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że dzisiaj. 

Przewodniczący Rady Gminy  powiedział, że skoro to musi być uchwalone do końca marca to albo 

zrobimy to dzisiaj, albo zrobimy sesję nadzwyczajną, albo zrobimy przerwę. 

Pani Skarbnik powtórzyła, że Ministerstwo ogłosiło na stronach internetowych ostateczne kwoty 

subwencji i udziały  w PIT  i nasza gmina ma mniejszą subwencję oświatową o 164 tys. i zostały 
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zmniejszone udziały w PIT o 2.469, co daje kwotę  167.191 dochody na minus. W październiku jest 

ogłaszana kwota subwencji na podstawie sprawozdań oświatowych z czerwca, we wrześniu są 

kolejne sprawozdania i w związku z tym, że subwencja idzie za uczniem na podstawie sprawozdań 

wrześniowych jest ustalana kwota subwencji. Te 167 tys. będzie na minus a dołożymy  dotacje które 

są na przedszkola, bo jeszcze nie mamy ostatecznej kwoty wyliczone. Na pewno tam będzie 

zwiększenie około 200.000zł. Na razie włożyliśmy tylko to, żeby zrównoważyć budżet.  

Radny p.S. Fojut zapytał, dlaczego są obniżone? 

p.M.Mischke odpowiedział, że jest zmieniony przelicznik. 

 

Radna p.S. Cherek  zgłosiła wniosek formalny o 15  minutową przerwę w obradach.  

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę w obradach. Przerwa trwała od godz. 17.08 do godz. 

17.20. 

 

Po wznowieniu obrad  Przewodniczący Radu Gminy poprosił Panią Skarbnik o ponowne wyjaśnienie 

zmian w budżecie.  

Pani Skarbnik wyjaśniła jeszcze raz,  że w związku z tym, że Ministerstwo ogłosiło kwoty subwencji, 

dla gminy Zblewo subwencja oświatowa została zmniejszona i  udziały gmin w podatku dochodowym 

zostały zmniejszone, co daje kwotę 167.000zł, czyli po stronie dochodów musimy odjąć 167.000zl, ale 

mamy możliwość żeby zwiększyć dotację na przedszkola o tę kwotę i wysokość dochodów się nie 

zmienia, bilansuje się nam. Taka jest propozycja.  Druga zmiana to mamy w budżecie zadanie 

„ Zagospodarowanie przestrzeni publicznej w Zblewie  poprzez  budowę parku rekreacyjno- 

sportowego” i  propozycja jest  taka, żeby to zadanie  nazwać „ Zagospodarowanie przestrzeni 

publicznej w Zblewie”.  Nie chodzi o kwotę, tylko o zmianę  samej nazwy. 

Radny p.S. Fojut zapytał,  a co to zmienia? 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że pierwsza autopoprawka dotyczy zmniejszenia 

subwencji oświatowej i zmniejszenia odpisu z PIT. W związku z tym będą niższe dochody i żeby się 

bilansowało trzeba obniżyć wydatki. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że zmiany są tylko po stronie dochodów, jedne dochody zmniejszamy, a 

drugie zwiększamy. 

Za przyjęciem tych zmian głosowało 14 Radnych i 1 Radny wstrzymał się od głosu. 

Pani Skarbnik poinformowała, że druga poprawka dotyczy  tylko zmiany nazwy zadania: 

 „ Zagospodarowanie przestrzeni publicznej w Zblewie  poprzez  budowę parku rekreacyjno- 

sportowego”. W budżecie jest na to kwota 20.000zł. Ta kwota zostaje, a tylko sama nazwa zadania 

ma brzmieć  „Zagospodarowanie przestrzeni publicznej w Zblewie”. 

Radny p.S. Fojut zapytał, co to zmienia?  

Wójt Gminy odpowiedział, że zmienia to możliwości dofinansowania, będzie możliwość dołożenia 

ewentualnego elementu. Stwierdziliśmy,  że jest to dla nas lepsze rozwiązanie.  

Radny p.S. Fojut zapytał jakiego elementu, parku ? 

Wójt Gminy odpowiedział, że może być park rekrutacyjny i  może być jeszcze jakiś inny element. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ta zmiana jest teraz konieczna w terminie do końca marca? 

Wójt Gminy odpowiedział, że tak. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, z jakiego powodu? 

Wójt Gminy odpowiedział, że jak będziemy projektować to trzeba będzie wszystko ująć, przykładowo 

fontannę. 

Radny p.S. Fojut stwierdził, że fontannę mamy. 

Wójt Gminy potwierdził, że fontannę mamy, ale oddźwięk jest taki jaki jest,  zawsze o tym mówiliśmy 

żeby ją zmienić jak będzie taka możliwość. Jak jest możliwość otrzymania dużego dofinansowania to 

czemu tego nie zrobić. To jest na razie tylko dokumentacja. Szczególnie chodzi o fontannę przy 

Urzędzie Gminy. Jeżeli jest dofinansowanie rzędu 63% jest taka możliwość, aby te fontannę zmienić, 

która  źle działa. Jest  okazja żeby ją zmienić przy okazji parku rekrutacyjnego. Chcemy, aby w 

jednym projekcie to wszystko ująć i w jednym wniosku o dofinansowanie.  

Radny p.R. Rambowski zapytał, jaki koszt będzie tej fontanny? 
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Wójt Gminy odpowiedział, że koszt możemy ustalić z Szanownymi Radnymi, nie ma najmniejszego  

problemu, jaki ma być jej wymiar i jaka to ma być fontanna. Ja bez Was tego nie ruszę, ja koncepcję 

przedstawię Szanownym Radnym i jak nie zaakceptujecie to ja z wnioskiem do Urzędu 

Marszałkowskiego nie pójdę.  

Radny p.S.Fojut zgłosił wniosek, aby te 30.000zł które są przeznaczone na  ewidencję dróg 

przeznaczyć autentycznie na drogi. Tak długo wytrzymaliśmy bez tej ewidencji i myślę że jeszcze 

dalej wytrzymamy.   

Wójt Gminy wyjaśnił, że na razie żadnej decyzji tutaj nie podejmujemy, podejmujemy tylko decyzję 

dotyczącą projektu, żeby ewentualnie ten element dofinansować  i żeby ujrzało to światło dzienne i 

tyle. Jeżeli nie będzie takiej  możliwości to nie, jeśli Panowie się nie zgodzą to nie.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kiedy nam pokażecie ten projekt? 

Wójt Gminy odpowiedział, że odsłona wniosków w ramach PROW ma miejsce w czerwcu. My jak 

najszybciej ten projekt zrealizujemy, na przełomie kwietnia – maja i Państwu to przekażemy, jak to 

będzie wyglądało, jaka kwota ogólna. Możemy zrobić spotkanie bo to jest inwestycja za 1-1,5 mln zł i 

wymaga konsultacji z Szanownymi Radnymi, bo od tego tutaj jesteście.  

Radny p.J. Czubek wyjaśnił, że w tej chwili to jest tylko kwestia rozszerzenia, że w razie czego 

możemy ująć, można inne inwestycje ująć, a nic tutaj na razie nie mówimy o wykonaniu fontanny czy 

czegoś innego.  Chodzi o to, żeby  później nie podejmować kolejnej uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Pan Wójt  wychodząc  z inicjatywą  zmiany 

nazewnictwa wyjawił konkretnie, że chodzi o to, żeby umieścić fontannę.  

Radny p.S.Fojut stwierdził, że to jest tak, gdy na sesji dostajemy coś i nawet nie umiemy się 

zastanowić  nad tym, w głowach jest pomieszane i nie wiadomo jak to wygląda.  

Wójt Gminy poinformował, że mając na uwadze postulaty Szanownych Radnych podjąłem taką 

decyzję, że jeśli jest okazja, bo ta fontanna jest bolączką od dłuższego czasu, aby  otrzymać 

dofinansowanie do tej fontanny, żeby ona ładnie wyglądała. Czemu nie mamy tego zrobić za 

niewielkie pieniądze? 

Radny p.S.Fojut wtrącił, że milion złotych to nie są niewielkie pieniądze.  

Wójt Gminy wyjaśnił,  że milion złotych ma kosztować cały projekt dotyczący parku rekreacyjnego i 

elementu fontanny. Ja nie zamierzam dwóch projektów teraz robić. Chcę całościowo w jednym 

wniosku  oddać tę fontannę też. Zrobicie jak uważacie, to jest Wasza decyzja.  

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Pana Wójta, aby to wycofał z dzisiejszego posiedzenia. 

Wójt Gminy nie zgodził się na to i poddał to  pod głosowanie Szanownych Radnych, gdyż w 

przeciwnym wypadku nie zdąży złożyć nawet wniosku o dofinansowanie. To jest sprawa wizerunkowa, 

w każdej miejscowości coś się dzieje, to jest coś dobrego dla wszystkich mieszkańców tej  gminy, dla 

miejscowości Zblewo. W żadnym przypadku  nie przyjmuję tutaj wniosku Pana Przewodniczącego i 

proszę o przegłosowanie mojego wniosku, albo przegłosujecie na tak, albo na nie.    

Za tym, aby zawęzić tytuł zadania do słów „Zagospodarowanie przestrzeni publicznej w Zblewie” 

głosowało 7 Radnych, przeciw głosowało 5 Radnych i 3 Radnych  wstrzymało się od głosu. 

Radny p.S. Fojut przypomniał, aby przegłosować jego wniosek żeby nie  przeznaczać 30.000zł na 

ewidencję dróg tyko przeznaczyć na bieżące utrzymanie  dróg, np. zakup tłucznia.    

Radny p.K.Niemczyk poprosił Pana Marka, aby powiedział o tym programie.  

p.M.Nawrocki poinformował, że konieczność ewidencji dróg wynika z ustawy i ona musi być. Inne 

gminy robią to systematycznie. 

Za wnioskiem Radnego Fojuta, aby 30.000zł przeznaczonych na wykonanie ewidencji dróg 

przeznaczyć na poprawę stanu dróg  głosował 1 Radny, przeciw głosowało 10 Radnych i 2 Radnych 

wstrzymało się od głosu.  

Za podjęciem uchwały w wersji dostarczonej Radnym z wcześniej przegłosowanymi zmianami  

głosowało 11 Radnych, przeciw głosowało 3 Radnych i 1 Radny wstrzymał się od głosu.   

Uchwała  Nr XXXV/257/17 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017r. w załączeniu do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad.15 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017 – 2027. 
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Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Pani Skarbnik poinformowała, że WPF zmienia się o to, co było w uchwale budżetowej. 

Za zmianą kwot, które wynikają z ogłoszenia na stronach Ministerstwa Finansów dotyczące subwencji 

dla gminy Zblewo   głosowało 13 Radnych i 2 Radnych wstrzymało się od głosu. 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 Radnych i 2 Radnych wstrzymało się od głosu. 

Uchwała Nr XXXV/258/17 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017 – 2027 w 

załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 16. 

Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXXV/259/2017 w sprawie zaciągnięcia pożyczki w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.17 

Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 Radnych, przeciw głosował 1 Radny i 2 Radnych wstrzymało się 

od głosu. 

Uchwała Nr XXXV/260/2017 w sprawie zaciągnięcia kredytu w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.18 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego (chodnik 

Karolewo). 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXXV/261/17 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego w 

załączeniu do niniejszego protokołu. 
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Ad. 19 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego (chodnik 

Semlin). 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXXV/262/17 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego w 

załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.20 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Zblewo. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Radny p.M.Jankowski odnośnie zapisu  § 9 ust. 1 pkt a załącznika do uchwały zapytał, kto w 

przypadku niecierpiącym zwłoki powiadamia schronisko i na jakiej podstawie? 

p.B.Męczykowski odpowiedział, że interwencyjne odławianie następuje jak jest sytuacja zagrożenia 

życia i zawiadamia albo policjant albo urzędnik. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXXV/263/17 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Zblewo w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.21 

Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej na dofinansowanie prac 

związanych z modernizacją źródeł energii cieplnej w ramach konkursu „ Czyste powietrze Pomorza – 

edycja 2017”. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

p.B.Męczykowski wyjaśnił, że z informacji  Wojewódzkiego  Funduszu Ochrony Środowiska wynika, że 

została  wyznaczona kwota na realizację tego zadania i w zależności od ilości wniosków i 

zapotrzebowania finansowego  złożonego przez gminy do Wojewódzkiego Funduszu zostanie ta 

kwota rozdysponowana. Dlatego w regulaminie jest zapiane, że dofinansowanie jest do 35%. 

Radny p.J.Czubek zapytał, czy gmina też jeszcze może dofinansować? 

p.B.Męczykowski odpowiedział, że dlatego jest ta uchwała, bo w uchwale my piszemy o tym, co  my 

dajemy, czyli uchwała dotyczy 30.000zł, które Pan Wójt wyasygnował  z budżetu  gminy na realizację 

tego zadania. My tutaj nie mówimy o środkach Wojewódzkiego Funduszu, my tylko mówimy o tym,  że 

gmina Zblewo chce przystąpić do konkursu organizowanego przez Wojewódzki Fundusz. Zgodnie z 

regulaminem gmina powinna dofinansować zadanie w wysokości minimum 5%. Pan Wójt uznał, że 

spróbujemy do 10% i zobaczymy ilu będzie chętnych. To  nie znaczy że to będzie 10%, bo w 

zależności od zapotrzebowania. Tam jest warunek, że jest dofinansowanie do 35% , ale nie więcej  niż 

do 5.000zł. 
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Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że jest to bardzo dobra inicjatywa bo być może  ludzie zaczną 

bardziej masowo wymieniać swoje kotły dzięki wsparciu Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gminy Zblewo.  

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXXV/264/17 w sprawie zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej na dofinansowanie 

prac związanych z modernizacją źródeł energii cieplnej w ramach konkursu „ Czyste powietrze 

Pomorza – edycja 2017” w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.22 

Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat,  jak 

również trybu ich pobierania. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Radny p.J,Czubek zapytał, kogo zwalnia się z całkowitych opłat? 

p.A. Wojak odpowiedziała, że ta uchwała nowelizuje uchwałę z 2004r. W poprzedniej uchwale nie było 

zawartych zapisów dotyczących częściowego zwalniania z odpłatności. Jest taka potrzeba w naszej 

gminie i w uzasadnieniu pisze, że częściowe zwalnianie z odpłatności będzie dotyczyło osób, które 

skończyły 90 lat lub jeżeli były znaczne  wydatki na leki.   

Radny p.J. Czubek zapytał, ile jest u nas 90-latków? 

p.A. Wojak odpowiedziała, że około 60 osób i dodała, że w uchwale jest zapis co trzeba spełnić, aby 

taką pomoc otrzymać. Jest zróżnicowanie osób na trzy kategorie w zależności z kim mieszkają.  

Każde świadczenie z pomocy społecznej  jest przyznawane decyzją. Każda decyzja wcześniej jest 

poparta wywiadem środowiskowym, musi być zebrana dokumentacja. Zgodnie z ustawą musi być 

rozeznanie.  

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXXV/265/17 w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat,  jak 

również trybu ich pobierania w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.23 

Rozpatrzenie  skargi na kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zblewie. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że po raz kolejny wpłynęła skarga z tego samego kręgu 

skarżących. Omawialiśmy to już na poprzedniej Radzie i poprzednich komisjach.  Państwo  Radni 

doskonale wiedzą jak pracuje Środowiskowy Dom. Wystawiamy wysoką ocenę, są obecni na sesjach 

Rady Gminy rodzice i   członkowie Stowarzyszenia, które wspiera GOPS w tych działaniach. Jest 

jednak taka procedura, że musimy tę skargę rozpatrzyć.    

p.A. Wojak poinformowała, że postanowiła iść do Sądu jako funkcjonariusz publiczny. Stwierdziła że 

na tym to się skończy i najpierw zakłada sprawę karną  i potem zobaczy jak się to  potoczy  i może 

założy sprawę cywilną.  

Radny p.K.Jankowski zapytał, czy my jako gmina nie powinniśmy pomóc Pani Kierownik? 

p.A. Wojak wyjaśniła, że ma swojego zaufanego prawnika i dziękuję za pomoc. Dodała, że bierze  

wszystkie sprawy z tych dwóch lat i idzie z tym wszystkim do Sądu. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ta decyzja Pani Ani była decyzją trudną, ale bardzo 

odważną  Dodał, że te skargi wpływające się zazębiają, trafiają do różnych instytucji i później  trafiają 

do nas i my je rozpatrujemy i odpisujemy. Te same skargi trafiają do różnych instytucji  i my 

odpisujemy, że zostały już rozpatrzone.   
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p.A.Wojak dodała, że to jest też jej czas, a jest Środowiskowy Dom i GOPS i jest masę  spraw do 

załatwienia. Mam budżet w wysokości 16 mln i muszę tym kierować i mieć pieczę nad wszystkim. 

Niestety muszę tracić czas na  takie sprawy  

Radny p.M.Kubik poinformował Panią Anię w imieniu Radnych, że ma w Radnych pełne wsparcie w 

tej walce.  

Radny p.J. Czubek przypomniał, że na  poprzedniej Komisji mówił o tym, że to gmina powinna 

wystąpić, bo jeżeli się pomawia pracowników i funkcjonariusza policji o kradzież to ręce opadają. To 

gmina powinna  wystąpić i nasz radca prawny powinien zrobić wszystko, aby to się skończyło.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że jest skarga p. Wojciecha Klońskiego wysłana do 

Wydziału Polityki Społecznej Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Gdańsku i jest skarga wysłana  

do Pana Dyrektora PFRON. Skargi  dotyczą praktycznie tego samego, przebywania w mieszkaniu 

chronionym osób, który ucierpieli w wyniku pożaru.  Raz pisze, że finansowane ze środków 

Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego, a drugi raz że za środki z PFRON.     

p.A. Wojak odnośnie mieszkań chronionych powiedziała, że to był mój projekt, ja go osobiście pisałam 

i dostaliśmy dofinansowanie tylko i wyłącznie z PFRON i środki własne, nie Urząd Wojewódzki. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał uzasadnienie do uchwały, które przygotował radca prawny. 

Radny p.K.Jankowski zauważył, że osoby skarżące w żaden sposób nie zapoznają  się z 

obowiązującymi przepisami prawa.  Pisząc skargi narażają dobre imię   funkcjonariuszy publicznych. 

Gdyby zapoznali się z przepisami prawa nie pisaliby skarg, bo wszystko jest zgodne z literą prawa.  

p.A. Wojak poinformowała, że zasadnym jest pisać te skargi i nie chcę krytykować, ale skarga jest 

skargą, a nie można w skardze pomawiać, obrażać, znieważać mnie  jako osoby i tak samo moich 

pracowników i na to sobie nie pozwolę. Każdy ma prawo pisać skargi, jak się z czymś nie zgadza, ale 

nie można pozwolić sobie  na to, żeby ktoś kogoś obrażał, pomawiał.   

Radna p.S,Cherek zapytała, czy w związku z dzisiejszą uchwałą Ci Państwo otrzymają pisemną 

odpowiedź, aby nie czuli się zagrożeni? 

Wójt Gminy odpowiedział, że  te osoby póki co będą tam mieszkać, zobaczymy jak długo.  

Nie wyobrażam sobie takiej sytuacji, żeby ich  stamtąd wyprosić jak nie mamy mieszkania.  

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni.  

Uchwała Nr XXXV/266/17 w sprawie rozpatrzenia skargi na kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Zblewie w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.24 

Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych. 

Odpowiedzi na wnioski Radnych zostały udzielone bezpośrednio po ich zgłoszeniu. 

Dodatkowo Radny p.J. Czubek zgłosił wniosek aby w przyszłości uwzględnić  naprawę nawierzchni ul. 

Źródlanej w Borzechowie, gdyż są tam zapadliny, dziury, a jest to wizytówka wsi, odbywają tam się 

procesje Bożego Ciała.  

Radna p.W.Mindykowska poinformowała, że w sprawie  remontu chodnika przy ul. Dworcowej 

składała wniosek i otrzymała odpowiedź, że zostanie uwzględnione to  w projekcie budżetu na 2018r. i 

w latach następnych i zapytała, czy  te 160.000zł mogłoby zostać przeznaczone na remont tego 

chodnika i pobocza tej drogi?  

Wójt Gminy poinformował, że tych zadań jest bardzo dużo do realizacji. Oczekiwania mieszkańców są 

coraz większe. Jak się coś robi to coraz więcej wniosków napływa.  Mówiliśmy o tym, że robimy to 

centrum, robimy osiedle i po kolei stopniowo będziemy realizować kolejne zadania. Ulica Dworcowa 

jest ujęta i pomyślałem że jak będzie rewitalizacja dworca PKP przy okazji zrobić nalewkę i chodnik. 

Jest to jednak kolejna odsłona. W pierwszej kolejności ul. Północna jest niedokończona i trzeba ją 

AlicjaZ
Podświetlony
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dokończyć, na ul.Topolową przetarg będzie rozstrzygnięty 3 kwietnia.  Jak nie będzie zaangażowania 

pracowników i Wójta to ciągu  pieszo – rowerowego nie będzie. Do końca września musi być cały 

projekt łącznie z pozwoleniem na budowę. W każdej miejscowości zadań dochodzi i mam jakby listę 

zamkniętą. Nie powiem, żeby była realizowana ta droga, bo wiem  że musimy realizować ul. Jezierską 

w Pinczynie,  drogę w Białachowie. Jak najbardziej ul. Dworcowa nadaje się do realizacji, bo jest tam 

duży ruch  i ja mam to na uwadze. Natomiast teraz konkretnej odpowiedzi nie dam.   

Przewodniczący Rady Gminy dodał, że Pan Wójt otrzymał też pismo od mieszkańców Osiedla 

Rzemieślniczego. Tam nie wszystkie działki są zabudowane i to osiedle pomału  przebiera wygląd 

puszczy. Do mnie wpłynęła kopia wniosku, żeby kilka lamp tam zamontować i zacząć myśleć tam o 

utwardzeniu dróg i wycince drzew. Wiemy, że tych wniosków szczególnie o drogi wpływa dużo.  

 

Ad.25 

Wolne wnioski i zakończenie. 

p.R.Klimowicz – sołtys wsi Borzechowo powiedziała, że w centrum Borzechowa jest  do sprzedaży 

dom państwa Czarnowskich i tam wczoraj znowu jakaś ściana się zawaliła i  co z tym problemem 

zrobić, bo chodzi o bezpieczeństwo mieszkańców? 

p.R.Wachowiak wyjaśnił, że 9 marca zostały złożone warunki zabudowy przez Pana, który ten dom już 

kupił i jest u nas w gminie na rozebranie i budowę nowego domu. Nowy właściciel złożył wniosek o 

warunki zabudowy na rozbiórkę tego domu i budowę nowego, w tym samym miejscu.  

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 18.30, Przewodniczący Rady Gminy zamknął XXXV 

Sesję Rady Gminy Zblewo. 

Integralną częścią protokołu jest płyta CD oznaczona: „ XXXV sesja -  22.03.2017r.”  

 

 

Protokółowała 

A.Zalewska        Przewodniczący Rady Gminy  

 

          Leszek Burczyk  

 

 


